
 
 

 

Referat af ordinært skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 18. april 2023 kl. 18:00- 21:00 

i den nye U-bygning på afdeling Karrebækvej.  

 

Deltagere: 
Jesper Brink, Mette Restrup, Nermin Hodzic, Hans Andersen, Kim Rydahl, Jakob 
Ringstrømm Nielsen, Jakob Nordman Larsen, Martin Fritzen, Martin B. Seigan, Maja 
Brøchner Martensen, Sharmilla Santhirasegaram, Morten Jannik Frandsen 
Vestergaard, Christina Odsgaard Olsen, Julie Hedegaard, Rose Berit Jørgensen, Lise-
Lotte Fallenius Rasmussen, Camilla Mikkelsen 
 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Mikkel 9B 
Karrebækvej: Maja 9N 
Sandved: Anna 6H 
Karrebæk: Benjamin 6K 
Hyllinge: August 5H 
Fuglebjerg: Anders 8Z 

 

Fraværende med afbud: Benjamin 6K, Anna 6H, August 5H, Jesper Brink, Christina 
Odsgaard Olsen, Martin Fritzen, Morten Jannik Frandsen, Mikkel 9B, Maja 9N, Lise-
Lotte Fallenius Rasmussen, Jakob Nordman Larsen, Jakob Ringstrømm Nielsen 

 

Gæster: Christine Felbo 
 
 

Video til information om skolebestyrelsesvalg 

Klokken 17.30 mødes dem, der meldte sig til at deltage i video. Thomas Brosø 
kommer og filmer. 
 

 



 
 

Sag nr. 74 – orientering og drøftelse 
Nyt fra eleverne 
 
 

Fuglebjerg: Anders fortalte lidt om 
emneugen. Ellers ikke det store fra 
afdelingen. 

Sag nr. 75 – orientering fra skolens ledelse 

• BUU – referater fra seneste møder 

• Ledelse 

• Evt. 
 

BUU: 
Beslutning om skolenavne blev udsat. Dr 
blev rejst tvivl omkring en bredere høring 
omkring skolenavne. 
På punktet blev skolebestyrelsens 
indstilling til navne anført 
 
Økonomi og budgetkontrol fyldte hele 
mødet. Udmøntning af besparelser på 
skoleområdet. 
 
Næste BUU er 24/4 
 
Ny afdelingsleder i Hyllinge: 
Charlotte Wichmann er ansat som 
afdelingsleder. Charlotte er en erfaren 
leder. Hun er startet 17/4. 

Sag nr. 76 – Skoleleders opsigelse 

• Konstituering 

• Ansættelsesproces 

• Tidsplan 

• Evt. 
 

Torben stopper som skoleleder 14/5. 
Han skal være centerchef i Slagelse 
Kommune 
 
Thomas Kruse bliver konstitueret 
skoleleder fra 15/5. Frem til 
sommerferien for den samlede Lille 
Næstved og efter sommerferien for den 
indre. 
 
En ny skoleleder skal ansættes i efteråret, 
så det bliver deltagere fra indre del af 
skolebestyrelsen. 

Sag nr. 77 – Status på økonomi i Næstved 
kommune  
Betydning for skolens drift og 
handlemuligheder 
 

Hvis Næstved Kommune overskrider 
servicerammen for landets kommuner vil 
det resultere i en bloktilskudstraf, som 
rammer både kollektivt (alle kommuner) 
og individuelt (Næstved Kommune i 
forhold til den del, som vi har overskredet 
servicerammen med).  
 



 
 

Næstved skal undgå eller i det mindste 
minimere overskridelse af servicerammen 
i år.  
 
Direktionen har drøftet, at der er behov 
for at bremse op i forbruget for at undgå 
en overskridelse af servicerammen. Der er 
flere forskellige redskaber, der kan tages i 
brug for at sikre en opbremsning  
Det vil bl.a. være:  
- Indefrysning af 50 % af de overskud fra 
2022, som virksomhederne søger overført 
til 2023. Det vil sige, at virksomhederne 
ikke kan anvende dem fuldt ud i år.  
- Midlertidigt ansættelsesstop på flere 
områder (nogle områder/funktioner kan 
fritages med mulighed for dispensation i 
særlige tilfælde). 
- Midlertidigt indkøbsstop. 
- Reducere i de puljer, der ikke er fuldt 
disponeret eller udmøntet endnu 

Sag nr. 78 – BUUs beslutning vedrørende 
styrelsesvedtægten. Betydning for 
forretningsorden, der nu kan færdiggøres til 
senere beslutning (genoptagelse af sag nr. 60) 
 

Den medsendte forretningsorden er klar 
til at blive lagt frem i august for de to nye 
skolebestyrelser 
 
Som en afledt drøftelse: 
Den eksisterende skolebestyrelse 
opfordrer de to nye bestyrelser til at 
drøfte hvordan alle forældre inddrages i 
skolens liv i et selvstændigt princip. 

Sag nr. 79 – orientering om status på 
skoleårets planlægning på to skoler 

• Status på budget 

• Status på specialundervisning 

• Status på klassedannelse 7. kl. 

• Personalesituationen 

• Skal vi udsende nyhedsbrev? 

• Evt. 
 

Vesterlandsskolen (Den nye ydre skole) er 
langt i fagfordelingen. 
Mange strukturer genbruges fra den 
eksisterende skole. Og der er inddragelse 
af medarbejdere i udviklingen. 
For at undgå opsigelser bliver 
barselsvikariater dækket af allerede  
Specialafdelingsleder løser visiteringer til 
20.2  
Der filmes en video fra Vesterlandsskolen 
til at præsentere den nye skole og det nye 
ledelsesteam 
Der er ikke kommet 
forældrehenvendelser i forbindelse med 
beslutningen om udfasning af fransk 
 



 
 

Lille Næstved (Den nye indre skole) er 
ligeledes langt med planlægningen. 
Den indre skole er lidt udfordret på 
visiteringer, da specialleder er ansat på 
den nye Specialskole. 
 
Den indre skole udsender et mere 
”klassisk” nyhedsbrev – skriv til Thomas 
Kruse, hvis bestyrelsesmedlemmer har 
input. 

 
 

Sag nr. 80 – forberedelse af principper til de to 
nye skoler 
Evaluering og drøftelse af behov for justering 
Skolebestyrelsens principper | lns 

https://lns.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-
principper 
 

• Princip for skolens arbejde med 
elevernes udvikling i skolens faglige og 
sociale fællesskaber (fra sidste møde) 

• Princip for orientering af hjemmet om 
elevernes udbytte af undervisningen 
(Inkl. tilføjelse med meddelelsesbogen) 

• Princip for specialundervisning 

• Vikardækning 
I bedes hjemmefra læse de eksisterende 
principper og forberede evt. ændringsforslag 
Se link til skolens hjemmeside 

Med afsæt i skolens ’Mål og værdier’ og 
’Styrelsesvedtægten for Næstved 
Kommune’ har skolebestyrelsen vedtaget 
nedenstående principper. 
 
Princip for skolens arbejde med elevernes 
udvikling i skolens faglige og sociale 
fællesskaber er klar til august 
 
Princip for orientering af hjemmet om 
elevernes udbytte af undervisningen skal 
tilrettes til det sidste 
skolebestyrelsesmøde 30/5 
 
Det understreges endnu en gang at de to 
nye bestyrelser ønsker at arbejde 
grundigt med samarbejdet mellem hjem 
og skole – herunder inddragelse af 
elevernes perspektiv 
 
Princip for specialundervisning skal 
tilrettes til det sidste 
skolebestyrelsesmøde 30/5 
 
Princip for vikardækning fortsætter dog 
med ændringen  ”Der orienteres om 
vikardækning og aflysninger i Aula 
 

 
 

https://lns.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-principper
https://lns.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-principper
https://lns.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-principper


 
 

 

Sag nr. 81 – forberedelse af mål og 
værdihæftet til senere (midlertidige) 
beslutning 
Den eksisterende skolebestyrelse opfordrer de 
to nye bestyrelser til at godkende de 
eksisterende Mål og værdier midlertidigt. Disse 
kan værende gældende frem til de nye 
bestyrelser har haft en større og grundigere 
drøftelse. 
 

Den eksisterende skolebestyrelse 
opfordrer de to nye bestyrelser til at 
godkende de eksisterende Mål og værdier 
midlertidigt. Disse kan værende gældende 
frem til de nye bestyrelser har haft en 
større og grundigere drøftelse. 

Sag nr. 82 
Orienterings – og efterretningssager fra  

a) formanden,  
b) kontaktpersoner  
c) ledelsen  

 

Formanden er fraværende på det sidste 
skolebestyrelsesmøde 30/5. Kim er 
fungerende mødeleder  

Sag nr. 83 
Sager til dagsorden til sidste møde 30/5 

 

Mødekalender – herunder evt. Tema-
lørdag? 
 
Opfølgning på to principper fra sag 80 
 
Princip for holddannelse ved skolestart 
 
Orientering om Den Nationale 
Trivselsmåling 
 
Huskeliste til de to nye skolebestyrelsers 
første måneder 
 

Sag nr. 84 
Eventuelt 
 

Torben takkede for et fantastisk 
samarbejde med denne og tidligere 
bestyrelser. 

Sag nr. 85 
Personalesager 

•  

 
  


